
Protok6l nr I)V07

z IX sesji Rady Miasta i Gminy Czernieje\ro 227 czervrc 2007 rokrr.

Obrady prowadzil Przewodniczqcy Rady Miasta i Gminy Czerniejewo Tadeusz Szymanek

Miejsce obrad: sala Wi€jskiego Domu Kultury w Zydowie, ul, M.Kopernika 13,

l. Otwarcie sesji.

Przewodnicz4cy Rady otwoizyl IX sesjE Rady Miasta i Gminy Czemiejewo o godz. 1600,
przywital Panie i Pan6w Radnych, Paniq Danut€ Grychowsk4 Burmistza Miasta i Gminy
Czemiejewo, Pana Zbigniewa Sujaka Zastqpcq Burmistrza, pana Krzysztofa KaletQ Radnego
Sejmiku Wojew6dzkiego, Pana Marka Sucheckiego Naczelnika Wydzialu Dr6g Generalnej
Dyrekcji Dr6g Krajowych i Autostrad w Poznaniu, Pana Wojciecha Damsa Dyrektora Rejonu
Poznai Generalnej Dltekcji Dr6g Krajowych i Autostrad, Pana Stanislawa Dubiela inspektora
nadzorir budowy kanalizacji sanitamej w Zydowie, rodzicdw dzieci uhonorowanych na sesji:
Paistwa Nowak6w, Owczarczak6w, Golembowskich i Rembowskich, KsiQdza Roberta Nurskiego
kierownik6w jednostek organizacyjnych Gminy Czerniejewo, pracownik6w Urzgdu, mieszkanc6u
Paniq TeresQ Benack4 Dyrektora ZSP w Zydowie, Pani4 Lidie SzczQsn4 Dyrektora ZSP
w Zydowie, Paniq MalgorzatQ Walery Dyrektora Przedszkola w Zydowie, Sohys6w z terenu
Gminy Czemiejewo, Radg Soleck4 z Jej Przewodnicz4cym Pawlem Glowackim, Pana Andrzeja
Szydlarka przedstawiciela gminy do Izb Rolniczych i przedstawicieli prasy.

Przewodnicz4cy poinformowal, ze sesja jest nagrywana i mozna j4 odcz),ta6 na stronie
intemetowej:  wkw. czernie' j  ewo. con. er.

2. Stwierdzenie kworum.

Przewodniczqcy Rady stwierdzil,2e na sesjijest obecnych 14 Radnych na l5 osobowy sklad Rady,
wobec czego Rada jest wladna do podejmowania uchwal. Lista obecnosci - stanowi zal. nr 2.
Usprawiedliwienie Radnego M.Kulpinskiego nieobecnego na sesji stanowi zalqcznik nr 3 do
protokolu.

3. Przedstawienie porzAdku obrad.

Przewodnicz4cy Rady odczytal porz4dek obtad-jego treit stanowi zal. nr 4.

4, Przyjpcie protok6lu z obrad poprzedniej sesji.

Przewodnicz4cy Rady poinformowal, ze Paistwo Radni otrzymali protok6l, do kt6rego nie
wniesiono uwag i zastrzezei.

Przewodnicz4cy Rady poprosil o przyjqcie protokolu nr VIIUI1 z VIII sesji Rady Miasta i Gminy
Czerniejewo z dnia l6 maja 2007 roku bezjego odczltywania.

Rada l4 glosami ..za'protok6l przyjgla.

5, Inforrnacja Przewodniczqcego Rady o dzialaniach podejmowanych w okresie
mipdrysesyjnym.

Przewodnicz4cy Rady zlozyl infotmac|e z dzialalnoici jej lreit stanov,i zal. nr 5.

6, Sprawozdanie z dzialalnosci Burmistrza w okresie mifdzysesyjnym, zwlaszcza z wykonania
uchwal Radv i realizacii wniosk6w.

Pani Burmistrz przedstawila spiawozdanie z dzialalnoici w okresie od 17 maja do 27 czerwc
w czasie kt6rego uczestniczyla w nastQpujqcych spotkaniach:
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- 17 i 18 maja w szkoleniu w6jt6w i burmistrz6w z zakresu zarz4dzani.a kryzysowego
i problematyki obronnej,

- 19 maja w uroczysto3ci powitania uczestnik6w rajdu pieszego im. Powstaic6w
Wielkopolskich,

- l9 maja na spotkaniu integracyjnym Radnych z Soltysami,
- 20 maja w uroczystoSci og6lnopolskiego Swiqta PSL we WrzeSni,
- 20 maja w Swiqcie majowl'rn zorganizowanym pzez uczni6w ZSP w Czemiejewie,
- 2l maja w spotkaniu z przedstarn/icielem Kurato um celem wypracowania oceny pracy dla Pani

Dyrektor Przedszkola M.Walery,
- 24 maja w podsumowaniu konJcwsu ,,Chcq wiedziei wiqcej",
- 25 maja w obchodach 150 rocznicy urodzin hrabiego Tyszkiewicza,
- 28 maja w spotkaniu z Paristwem Sohysami, Przewodnicz4cym Rady i Radnymi z Komisji

Rolnictwa,
- 28 maja spotkaniu z przedstawicielami OSP w Czemiejewie,
- 3l maja w otwarciu sali gimnastycznej w Kiszkowie,
- 3l maja w uroczystosci z okazji Dnia Matki zorganizowanym przez samorz4d Miasta

Czemieiewa.
- I czerwca w inauguracji Dnia Dziecka w ZSP w Czemiejewie,
- 2 czerwca w imprezie plenerowej zorganizowanej przez Radp Soleckqw Zydowie,
- 3 czerwca w pikniku parafialnym zorganizowanym przez Katolickie Stowarzyszenie Mlodziezy

w Pawlowie oraz w Dniu Dziecka zorganizowanym w Kosowier
- 4 czerwca na gali finalowej Orzel PrzedsiQbiorczosci Powiatu Gnieini€riskiego 2005 - 2007,
- 5 czerwca w V spotkaniu w6jt6w i burmistrz6 vl Tzeszonych w Lokalnej Grupie Dzialania

Leader + w Lubowie,
- 9 czerwca w festynie integracyjnym Polskiego Towarzystwa Stwardnienia Rozsianego

w Czerniejewie i w Dniu Dziecka w Czeluicinie,
- 22 czerwca w zakoriczeniu roku szkolnego w ZSP w Czemiejewie.

W dalszej czqsci pani Burmistrz przedstawila sprawdzianie z teallzacli uchwal Rady Miasta
i Gminy podjgtych na VIII sesjiwdniu 16 maja 2007 roku:

Osma sesja Rady Miasta i Gminy Czemiejewo odbyla siq 16 n ja 2007r. w sali sesyjnej Urzqdu
Miasta i Gminy Czemiejewo.

Rada uchwalila wszystkie zaproponowane uchwaly, ktore po podpisaniu zostaly dostarczone Panu
Wojewodzie do Wydzialu Nadzoru i Kontroli,2l majja 2007t. Uchwaly do publikacji w Dzienniku
UrzEdowym Wojew6dztwa Wielkopolskiego 22 maja br. dostarczono do redakcji Dziennika
UrzQdowego.

Wszystkie podjQte uchwaly zostaly zamieszczone na stronie internetowej Urzqdu, wywieszone na
tablicy ogloszei w UrzQdzie oraz przeslano Paristwu Soltysom.

Uchwaly w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestzermego dzialki
o numerze ewidencyjnym 5l oraz dzialek o numerach ewidencyjnych ll5/3 i 409 w Zydowie
przeslano do Wojewody Wielkopolskiego do Zespolu ds. Opiniowania i Analizy Zagadniei
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z Dziedziny Plaaowania PrzestrzeDnego wraz z dokumentacj4 planistycznq z pro6b4 o ocenq ich
zgodno5ci z pmwem, w celu ogloszenia w Dzienniku Urzgdowym Wojew6dztwa Wielkopolskiego.

Zlecono firmie z WrzeSni wykonanie tablic z regulaminem korzystania z plac6w zabaw na terenie
Gminy Czemiejewo, kt6re bqd4 umieszczone na placach w Czemiejewie i w Pawlowie.

Uchwala w sprawie zaci4gniqcia pozyczki dlugoterminowej z Wojew6dzkiego Funduszu Ochrony
Srodowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu zostala przeslana do Regionalnej Izby
Obrachunkowej w Poznaniu w celu uzyskania opinii i wraz z kompletem dokument6w bQdzie
niezbEdna do podpisania umowy na pozyczkQ.

Po podjgciu przez RadQ uchwaly dotycz4cej wprowadzenia zmian do budzetu gminy na 2007 rok
przyst4piono do realizacji tyah zmiar,.

NastQpnie Pani Burmistrz zlozyla sprawozdanie z realizacji wniosk6w:
- w kwestii prac porzqdkowych przy pomniku poleglych mieszkaric6w Zydowa - dokonano

uporz4dkowania terenu, naprawiono pl1.tki, pomalowano maszt,
- wystqpiono do Zarz4do Dr6g Krajowych o obciqcie galQzi w s4siedztwie ogr6dk6w

dzialkowych w Czemiejewie,
- odnoinie zbierania poboczy - prace zaplanowano na czerwiec i lipiec, wykonuje je firma ze

Srody,

- wyrwl w drogach gminnych sq u?upelniane na biez4co.
- Panstwo Sohysi s4ubezpieczeni w firmie Concordia,
- zamontowano kosze na Smieci na przystankach autobusowych w Zydowie.

- wyr6wnanie drogi gmimej od krajowej l5 do ul. Nalqczowskiej w Zydowie przewidywane jest
na okres letni,

- wniosek o wyjasnienie inwestycji wodoci4gowych w GQbarzewie - zlecono PrzedsiQbiorstwu
Wodociqg6w i Kanalizacji w Gnie2nie, kt6re inwestycjE ujElo na rok 2008.

Pani Burmistlz przedstawila osiqgnigcia :

- od pocz4tku kadencji zrealizowani 229 wniosk6w (czQ3i we wlasnym zakresie, a czQ6d
przekazano odpowiednim podmiotom),

- dobiega ukonczeniu l l l  etap kanalizacjiZydowa.
- w kwietniu i maju wyst4piono o platnosi za zrealizowane inwestycje w Pawlowie i w Zydowie,

- mamy czQsciowo przygotowany teren pod plac zabaw w Czemiejewie i 14 lipca bedzie jego
otwarcie,

- wyst4piono o umorzenie l0 o% wartosci pozyczki na oczyszczalnig Sciek6w w Czerniejewie,

- wygospodarowano Srodki na podwyzki dla nauczycieli,

- otrzymalismy Srodki na remont sali gimnastycznej w Czemiejewie (grant wartosci 20.000 zl),

- pozyskano 12.000,00 zl. ze Stowarzyszenia ..Swiatowid" na organizacjq dozyncn,

- realizowanajest budowa chodnika w Szczytnikach Czemiejewskich,

- wygospodarowano Srodki na zakup 12 przystank6w,

- pozyskano grant na boisko sportowe w Zydowie wartosci 7.000 zl.,

- otrzymujemy sukcesywnie dotacje od wojewody na do2ywianie i stypendia,



- z firmy Dragongaz odzyskalismy nalezne nam irodki - l4czni€ z VATjest to kwota 53.659 zl.,
- Wielkopolska Sp6lka Gazownicza wykonala narn na sw6j koszt audyt energetyczny budynku

szkolnego 1 pozyskaliSmy 7.000 zl)
- odzyskano akcyzg za olej opalowy,
- PKP partycypuje w kosztach doprowadzenia wody w Szczltnikach Czemiejewskich

i w Ggbarzewie,
- Nauczyciele z ZSP w Zydowie siqgnEli po wartoici 27.840 zl. na wykonanie zadania

publicznego ,,B4dZ aktywny" - wyr6wnywanie szans dzieci i mlodziezy,
- zakupiono slodycze dla wszystkich dzieci z gminy na Dziei Dziecka.

7. Informacja przedstawiciela Generalnej Dyrekcji Dr6g Krajowych i Autostrad
o planowanych remontach drogi krajowej nr 15 na odcinku biegn4cym przez teren Gminy
Czerniejewo.

Pan Marek Suchecki podziQkowal za zaproszenie i poinformowal, 2e reprezentuje Oddzial
Poznanski GDDKiA. Ptzezleten gminy Czemiejewo przebiega droga krajowa nr l5 na odcinku l0
km. Remont drogi wraz z sygnalizacj4 iwietln4 bQdzie odbywal siQ w pol4czeniu z modemizacj4
odcinka od Gniezna do WrzeSni oraz obwodnic4 Wrze6ni. Jesieni4 tego roku zacznq sip prace
projektowe w granicach Gniezna, w 2009 roku dokumentacja calego odcinka do Wrzeini, w 2010
rozpoczn4 siQ prace modemizacyjne miedzy Gnieznem a Wrzeini4. Odcinek trasy na terenie gminy
bQdzie wykonany w 2011 roku, na co sq zarezerwowane Srodki. Priorytet otrzymuje droga 55, czyli
odcinek od autostrady do Lubowa. Na biez4co s4 uzupelniane ubyki w nawierzchni. Obci4zenie
ruchem zwiqksza siq i wynosi 6.700 pojazd6w na dobQ, 49 Vo to s4 poizdy ciQzarowe (wg
pomiar6w z 2005 roku). Liczymy na to, ze budzet panstwa siQ nie zlamie i plany bqd4
zrcalizowane.

Pan Dyrektor Wojciech Dams dodat, 2e bQd4 wykonywane prace na drodze krajowej nr 15
w ramach bie24cego utrzymania dr6g. Stan drogi jest znany, w ubieglym roku na odcinku Gniezno

WrzeSnia obustronnie SciQto pobocza, wltemontowano [awiezchniQ za ok. I mln zl. Na bieZ4co
wykonywana jest odnowa znak6w poziomych, znak6w pionowych, koszenie trawy, 2ywoplot6w,
wycinka drzew. Potrzeby s4 nadal i bpdziemyje wykonywad w nie mniejszym zakesie.

Radny J.Owczarczak przypomnial, ze wplynql wniosek od Komisariatu Policji w Czerniejewa, aby
na odcinku drogi kajowej nr 15 od cmentarza do kzyz6wki vryznaczyt liniQ poziom4 ciqgl4 Jest
to bardzo niebezpieczny odcinek, powstaly nowe osiedla, jest wyjazd na drogE, ruch pieszy dztect,
nasilil siQ ruch samochodowy.

Dyrektor M.Slupecki podpowiedzial, ze wspomniany wniosek nie wplyn4l do niego. Ten wjazd
bQdzie mial lewosk€ty, do czasu modemizacji takie rozwiqzanie bqdzie mozliwe do wykonania.
Odpowied2 bgdzie udzielona po sprawdzeniu w Wydziale Bezpieczeistwa Ruchu.
Z uwzglqdnieniem wjazdu na osiedle po przeciwnej stronie cmentaza i stacji benzynowej taki
wniosek zostanie rozpatrzony. Nalezy uporzqdkowai wjazdy w osiedle, 2eby byl bezpieczny skr€t.

Radny St. Szymkowiak zapt4al, c4 irtch bgdzie przebiegal pnez Zydowo, czy mo2e bQdzie jakis
inny objazd drogq okrQzn4? Niekt6ie budynki przy dtodze kajowej podlegaj4 cz€Sciowemu
uszkodzeniu. Komisji Gospodarki Komunalnej kierowala do Zarzqdu Dt6g Krajowych pismo
o wyznaczenie przejscia dla pieszych na wysokoici cmentarza. Radny zap)'tal, czy takie pismo do
Pana Dyrektora dotarlo? Jeili dotarlo - to kiedyjest przewidziane wykonanie przejScia?

Dyrektor M. Suchecki odpowiedzial,2e pisma w sprawie \.ryznaczenia przejscia dla pieszych nie
widzial, ale sprawdzi i prze5le odpowiedZ, w kt6rej podane bqdq ewentualne mozliwoSci
wykonania, gdyz to nie jest duza inwestycja. Plan modernizacji drogi krajowej ft 15 Taklada, 2e
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obecny ruch bQdzie przejQty w wiqkszodci przez drogQ ekspresow4 55, gdzie bQdzie bezpoSrednie
pol4czenie z drog4 42, a nastQpnie do autostrady Al w rejon Bydgoszczy.

Radny S.Przybylski zapylal, czy w ramach modemizacji jest koncepcja uspokojenia ruchu przez
Zydowo i Szczyniki Czemiejewskie?

Dyrektor M.Suchecki odpowiedzial, ze w ramach modernizacji w miejscach newralgicznych
koncepcja uspokojenia ruchujest. W momencie rozpoczQcia prac planistycznych wskazane by bylo
zorganizowanie spotkania z Paristwem Radnymi, zeby nie bylo takiej s)4uacji, 2e w momencie
realizacji bQd4 dodatkowe wnioski od mieszkaric6w dotycz4ce pewnych rozwi4zan. Jesieniqzacznq
sig prace projektowe, projektanci otrzymaj4 pewne zlecone rozwiqzania docelowe, ale r6\'diez
uwzglEdniq wnioski mieszkaic6w i ich przedstawicieli. Pan Dyrektor obiecal pozostanie
w kontakcie z UrzEdem i Panem PEewodnicz4cym w celu zorganizowania spotkania.

Radny S.Przybylski poprosil, aby w rzrmach biez4cego utrzymania zlikwidowai dziki zjazd
w Zydowie pzy cmentarzu na osiedle przy lesie, poniewa2 tam jest zagrozenie bezpieczeistwa.
W tym miejscujest nieoznakowane przejScie dla pieszych i przystalek autobusowy bez zatoki oftz
dziki zjazd. Likwidacja zjazdu poprzez postawienie por€czy sprQzystej lub pacholk6w.

Dyrektor W.Dams obiecal przyjrzed siQ tematowi i poprosil o oficjalny wniosek.

Przewodnicz4cy Rady zapytal, czy ten wniosek jest do wykonania tenz czy w okresie remontu
kapitalnego w 201lr.?

Radny Przybylski potwierdzil, 2ejest to wniosek na wykonanie pr?'c jLz tenz

Radny S.Nowicki zapt4al, czy bylaby mozliwo6i dwukotnego wykaszania row6w przy drodze
krajowej nr l5?

Pan Dyrektor M.Suchecki odpowiedzial, ze wykaszanie row6w jest op62nione, gdy2 jeden
wieloletni kontrakt siQ skofczyl, a jest podpisywana nowa umowa. CzQstotlii{os6 wykaszania
bgdzie drn*rotna w ciqgu sezonu.

Radny S.Przybylski wnioskowal do Zarz4du Dr6g Krajowych i Autostrad o utrzymanie zywoplotu
w Zydowie, w r.fnach biezqcego utrzymania, wzdht2 chodnika od koiciola do cmentarza,
poniewaz jest on w pasie drogowym drogi krajowej nr 15. Radny wnioskowal o naprawQ
zniszczo\ego chodnika przy drodze krajowej nr 15 w Zydowie od skrzyzowania w kierunku
cmentarza.

Pan Dyrektor M.Suchecki odpowiedzial,2e Rejon bEdzie nadal utrzymywal zywoplot w miarQ
swoich mo2liwoici podobnie bpdzie remontowany chodnik, gdyz podczas inwestycji, jaka jest
przewidywana, bQdzie przeprowadzona modemizacja chodnik6w.

Radny J.Owczarczak zapytal, czy jest pfawd4 ze na gl6wnym skrzyi.owani\r w Zydowie powstanie
rondo?

Pan Dyrektor M.Suchecki odpowiedzial,2e tego nie wiadomo przed projektem, a zalozenia nie s4
znane. We wskazanym punkcie jest malo miejsca na rondo! ale moze bya zalozona sygnalizacja
6wietlna.

Radny Nowicki wnioskowal o posadowienie barierki ochronnej w Szcz,4nikach Czemiejewskich
na skrzyzowaniu drogi kmjowej nr 15 z drog4 powiatow4.

Pan Dyrektor M.Suchecki poprosil o wniosek w tej sprawie, aby w porozumieniu z Rejonem
fiozna byloby znale^t r ozw iqzanie.

Pan Dyrektor W.Dams przypomnial, 2e dokumentacja na budo\tQ chodnika byla zlecana przez
gminQ. Na przyszloji wszelkie spostrzezenia i uwagi powinny by6 zglaszane na etapie
projektowania inwestycji.



Ksi4dz proboszcz Robert Nwski wnioskowal do przedstawicieli GDDKiA o uspokojenie ruchu na
drodze kajowej nr 15 w m. Zydowo z uwzglqdnieniem bezpieczeistwa dzieci tizqszczaj4cych
z osiedla pzy lesie, na kt6rym mieszka ok. 100 rodzin. Od strony Wrzesni widocznosi jesr badzo
mala, poniewaz jest przej3cie za zakQtem i na wysoko5ci ko5ciola. W ubieglym roku lub dwa lata
temu bylo prawie smiertelne potr4cenie na pasach, gdyZ kierowcy z ograniczenia prqdkoSci sobie
nic nie robi4 Jest ahapa fotoradaru, kt6ry jeszcze ani razu nie zadzialal. Koici6l i plebania s4
obiektami zab'.tkowymi, a s4 takie drgania od drogi, kt6re powodujA widoczne pqkniqcia na tych
obiektach.

Pan Dyrektor M.Suchecki odpowiedzial, ze fotoradary s4 wlasnosci4 policji. Urzqd moze zwr6cii
siQ o ustawienie radar'w przez Policjg, kt6re s4 jedynym mo2liwym rozwi4zaliem do
dyscyplinowania kierowc6w.

Ksi4dz proboszcz wspomnial, 2e zwracal sig do Policji, ktdra skierowala go zlo2enia pisma do
GDDKiA w Poznaniu.

Pan Dyrektor M.Suchecki odpowiedzial,2e w tej sprawie zwr6ci siq do Komendy Wojewddzkiej
Policj i.

Radny St. Szymkowiak przypomnial panom Dyrektorom, Ze Radni poprzez Urzad kierowali pisma
z proSb4 o polozenie na wysokoSci Zydowa garb6w. Byta informacja, ze garb6w nie mozna
instalowai, gdyz jest to droga szybkiego ruchu. Radny ponowil wniosek o zamontowanie garb6w
w Zydowie.

Pan Dyrektor M.Suchecki odpowiedzial, ze zamontowade garbdw jest niezgodne z prawem i na
drodze krajowej w Zydowie progi zwalniaj4ce nigdy nie bqd4 zamontowane.

Przewodnicz4cy Rady zap''tal, co Rejon moze zxobia jlz tetz, aby zapewnid bezpieczefistwo
mieszkaicom i zmniejszyl prgdkosi przejazdu pojazd6w. Na odcinku 500 met6w jest 5 przejSi
dla pieszych, krzy26'nka,2 przystanki autobusowe, koSci6l i 3 parkingi. Naszymi dzialaniami
chcemy unikn4i tragedii.

Pan Dyrektor M.Suchecki wspomnial, 2e oznakowanie przez Zydowo jest prawidlowe, ale
niepzestrzegane przez kierowc6w. Uspokojenie ruchu musi byi zrobione kompleksowo, a nie
tymczasowo. Zostanre zlozony wniosek wyzej niz Komenda Powiatowa Policji o szczeg6lny
nadz6r nad tym odcinkiem. Podstawa to przestrzeganie przepisdw.

Przewodnicz4cy Rady zasugerowal zamontowanie 26hego pulsujqcego Swiatla, kt6re ostrzegaloby
kierowc6w o zmianach na drodze.

Radny St. Szymkowiak zapytal o warunki zainieszczenia na drcgach garb6w. Pali Dyrektor z ZSP
w Zydowie wystQpowala o z.unontowanie garb6w przy szkole, czego nie uczyniono. Na jezdni
namalowano tylko napis ,,szkola", ajeili popada Snieg to napis jest niewidocznj.

Pan Dyrektor M.Suchecki odpowiedzial, ze jest warun€k montowania garb6w dotycz4cy
wszystkich dr6g, bez wzglQdu na kategoriQ. Tam, gdzie odbywa siQ ruch autobusowy, odpowiednie
natQzenie ruchu i droga przelotowa prog6w siQ nie dopuszcza. Nastqpnie pan Dyrektor
zaproponowal zlozenie wniosku o poprawq ruchu przez Zydowo z uwzglgdnieniem zamontowania
sygnalizacji ostizegawczej na okres 3 lat. Zobowi4zal siq przedstawii sprawE dyrekcji w Poznaniu.

Przewodnicz4cy Rady podzigkowal za zlozone deklaracje.

Radny S.Nowicki zapytal, czy na czas budowy chodnika w Szczt4nikach Czemiejewskich mo2na
byloby odciqzyi ten odcinek drogi z TIR-6w?

Pan Dyrektor M.Suchecki przypomnial.
prpdko6ci do 50 km/h.

2e jest zatwierdzone oznakowanie rob6t i ograniczenie
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Przewodnicz4cy Rady stwierdzil, ze taki wniosek mozna zlozye do Powiatowej Komendy Policji
o regulowanie ruchem na drodze kajowej nr 15 na okres remontu odcinka drogi w Szczynikach
Czerniejewskich.

Ksi4dz proboszcz R.Nurski wnioskowal o poszerzenie chodnika przy drodze kajowej r 15 lub
wykonanie drogi bisowej od koiciola w kierunku cmentarza tak, aby kondukty 2alobne mogly
przemieszczad siQ po chodniku, a nie tamowa6 ruchu na drodze. Jest to odcinek ok. I kilometra.

Pan Dyrektor M.Suchecki potwierdzil celowo66 zaprojektowania ci4gu pieszo - jezdnego na
odcinku od koSciola do cmentarza.

Ksi4dz proboszcz zadeklarowal, ze parafia moze partycypowai oddaj4c pas ziemi w utworzeniu
parkingu dla pojazdow.

Pan Dyrektor M.Suchecki odpowiedzial,2e w rarnach projektu modemizacji drogi uwzglqdnione
bgdq wszystkie elementy, r6wniez nieodplatne przekazanie gruntu.

Pani Solty.s tr-.Nowak zaproponowala jesieniq zorganizowanie spotkania z mieszkaicami w celu
wyjaSnienia plan6w rnodemizacji drogi krajowej.

Pan Dyiektor M.Suchecki zadeklarowal odbycie jesiennego spotkania.

Przewodnicz4cy Rady zasugerowal spotkanie z mieszkafcami kilku miejscowodci, zebranie
wniosk6w i nastQpne ich przedlo2enie projektantom.

S.Informacja o budowie III etapu kanalizacji sanitarnej w miejscowosci Zydowo.

Przewodniczqcy Komisji Rewizyjnej Radny Jan Owczarczak odczytal sprawozdarie Komisji
Rewizyjnej z posiedzenia z dnia 15.06.2007r. slanotei zal. hr 6.

Pani Burmistz zlozyla informacjq o budowie III etapu kanalizacji w Zydo\\ie - stanowi zal. nr 7.

Ksi4dz proboszcz R.Nurski zap)4aI, czy poczyniono starania o pozyskanie Srodk6w z Unii
Europejskiej na realizacje zadania?

Pani Burmistrz odpowiedziala, 2 na chwilg obecn4 nie jest mozliwe skladanie wnioskdw ze
wzglQdu na niedopracowanie wszystkich procedur. Gl6wnym zamyslem jest p6j6cie w tym
kierunku przy opracowaniu kanalizacji Czerniejewa.

Pan K. Witkowski nadmienil, 2e w Zydowie ulica Ogrodowa powinna byi wykor),towana
i nawieziony odpowiedni tluczei. Je3li ulica zostanie wywyzszona to woda b€dzie splywala na
posesje. Wszystkie studzienki powinny byi obnizone, a nastQpnie mo2na r6wnai drogg.

Pani Burmistrz wyjadnila, 2e pracownicy pana Tarczynskiego nie s4 drogowcami i dlatego do pmc
teraz przystqpiq drogowcy. Panstwo bQd4obecni przy tych pracach.

Pan Stanislaw Dubiel - inspektor nadzoru - wyja6nil,2e ulica Ogrodowa ucierpiala podczas
budowy kanalizacji. Nalezy ptzyznaa, i.e zrzidne studni zostaly dopasowane do zrzgdnych
istniej4cych, takich jakie nani6sl projektant. Woda gromadzqca siq na jezdni bqdzie splywala na
posesje, boje5li bgdzie zalegat na jezdni to powstanewyboje. Mo2na by znale2t inne rozwi4zanie
poprzez przechwycenie w6d opadowych przez system kanalizacji deszczowej. Wykonawca zwr6cil
siq do drogowca, kt6ry przejrzal drogq i bgdzie jq wykonywal, aby byla dobra i trwala.

Pan J.Michalczak nadmienil, ze wszystkie dreny przy budowie kanalizacji nie sq odbudowane,
o czym Swiadczy zbieranie siq wody na gruntach rolnych. Za Swi€tlic4 rowniez sq stoiska wody.
Pan Michalczak wnioskowal, aby zwftci6 siq do wykonawcy o naprawq dren melioracyjnych po
budowie III etapu kanalizacji sanitamej w Zydowie i przlvrdcenie stanu pierwotnego boiska.

Pan S.Dubiel wspomnial, ze termin odbioru prac jest w lipcu i do tego czasu wykonawca musi
roboty porz4dkowe wykona6. Projekt nie zwieral instalacji drenazu, kt6re koliduj4 z sieciq
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kanalizacyjn4. Zaklad melioracji nie posiada inwentaryzacji i dlatego podczas rob6t dreny mogly
zostai uszkodzone. Wykonawca twierdzi, ze wszystkie pEerwane ci4gi drenarskie i sqczki zostaly
napnwione. Je6li s4 miejsca, kt6re wskazuj4 na przerwanie seczka to proszq pokaza6,
a wykonawca bQdzie odkrl.wal i naprawial. Przy budynku pzy kosciele, gdzie do tej pory nie bylo
wody w tym roku woda siq pokazala. Dokonano odkycia miejsca zakonczenia kanalu i nie
natafiono na Zaden s4czek. Nie mozna zrzucad wszystkiego na przerwanie dren, gdyz w tym roku
byl dosi wysoki poziom w6d gruntowych.

Radny J.Owczarczak zwr6cil sig do Pana inspektora, ze powinien byi na robotach i ich dopilnowa6
w ramach sznrki budowlanej.

Pan inspektor S.Dubiel odpowiedzial, Ze na budowie ci4gle przebywa kierownik budory, kt6ry za
to odpowiada, a inspektor sprawdza wykonanie rob6t. Inspektor nadzoru nie jest w stanie
dopilnowai czy ktoS przerwal s4czek. UczciwoSi wykonawcy i pracownik6w powinna polegad na
naprawie drenazu. Jest stosowny zapis w dzienniku budowy o dokonaniu stosownej naprawy
urz4dzei i jest zapis kierownika budowy, 2e wszystkie usterki zostaly naprawione.

Radny J.Owczarczak zapytal, czy ptuce zostaly odebrane przed zasypaniem?

Inspektor S.Dubiel odpowiedzial, ze wszystkie odcinki kanalizacji s4 odebrane. Zostal pflererany
sqczek 5 na ul. Zielonej i tylko fachowiec moZe za\waZye,2e sT)zek sig przesun4l.

Radny J.Owczarczak poprosil inspektora o uczulenie wykonawcy na poprawne wykonanie prac.

Przewodnicz4cy Rady poprosil Pani4 Sohys o zebranie informacji o ewentualnych miejscach
gromadzenia siq wody i podanie ich Panu inspektorowi.

Pan inspektor S.Dubiel nadmienil, 2e wykonawca na wykonane prace daje 36 miesiQczn4
gwarancjq ije3li bqd4oznaki przerwania drendw to wykonawca b€dzie musial to poprawii.

Przewodnicz4cy Rady oglosil przerwg, ktdra trwala od godz. 1745 do 1800.

9.Uhonorowanie laureatdw konkurs6w tematycznych - uczni6w z terenu Gminy Czerniejewo,

Glos zabral Radny Slawomir Zakrzewski, kt6ry dokonal prezentacji os6b wyr62nionych stanowi
zal. nr L

NastQpnie Pani BurmistE zlozyla gratulacje wyr6znionej mlodzie2y I odcztlala stosowne listy
gratulacyj ne.

Laureatom $TQczono nagrody rzeczowe i rodzicom kwiaty.

Przewodnicz4cy Rady wspomnial, ze sq zamierzenla utwozenia mlodziezowych rad gminy
i zwr6cil siE do laureat6w o pomoc w ich powolaniu.

Radny Zakrzewski zwr6cil sig do mlodzie2y i wyrazil glgbokqnadziejq, 2e zdobyta wiedza przyda
siQ w zyciu, a po zakonczonej edukacji zast4pi4 radnych lub urzQdnik6w. Radny liczy na to, ze
mlodzi ludzie bgd4 wzorem dla innych i wezmq na swoje barki obowi4zek kierowania gmin4 kt6ra
zaslynie jako kopalnia salnorzqdowc6w.

Przewodnicz4cy Rady podziqkowal Panu Radnemu Zakzewskiemu za odpowiednie przygotowanie
mlodztezy.

l0.Podjtcie uchrvaly w sprawi€ wyraienia zgody na ustanowieni€ hipoteki zwyklej.

Przewodnicz4cy Rady pzypomnial, ze projekt uchwaly byl omawiany na wsp6lnym posiedzeniu
Komisji Rady Miasta i Gminy Czemiejewo 2l kwietnia 2007 roku.

Pani Burmistrz przypomniala,2e Gmina Czerniejewo 20.02.2004 roku przyst4pila do
Stowarzyszenia ,,Swiatowid" w tr-ubowie, kt6re zawarlo umowq FAPA na rcalizacjg zadai.
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,,Swiatowid" ma mo2liwoi6 pozyskania Srodk6w na rozw6j Lokalnej Grupy Dzialania (LGD). W
pEedstawionym projekcie uchwaly postanawia siQ ustanowii hipotekQ zwykl4 na kwote 75.000 zl.
Pod zastaw jest dana nieruchomo3i, aby LGD pozyskala Srodki na dzialalno3i na lata 2OO'7-2013.

Wiceprzewodnicz4ca Rady K.G6rka odczytal projekt uchwaly nr IXJ47l07 stahowi zal. nr 9.

Przewodniczqcy Rady zarzqdzil glosowanie jawne , bezwzglqdn4 wiqkszoici4 glos6w.

Rada 14 glosami ,,2a" uchwalg podjqla.

ll,Podjecie uchwaly w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
w Rakowie gm. Czerniejewo obejmujAcego dzialki nr ewid. 144 i 2213.

Przewodniczqcy Rady nadmienil,2e projekt uchwaly byl omawiany na wsp6lnym posiedzeniu
Komisji Rady Miasta i Gminy Czeniejewo 2l czerwca200'7.

Pan Andrzej Graczyk specjalista ds. budownictwa Urzqdu Miasta i Gminy Czerniejewo
przypomnial, ze uchwala dotyczy teren6w w Rakowie. Dzialka 144 jest przeznaczona pod
budownictwo jednorodzinne mieszkaniowe, a 2213 w Lipkach pod zabudowg siedliskow4
rezydencjonaln4 Uwagi Komisji dotyczyly podzialu wysoko5ci oplaty planistycznej: dla dzialki
I44 ustalono wysokoici oplaty 7 ,5 yo , a dla dzi^lki 2213 -|5%.

Wiceprzewodnicz4ca Rady odczl,tala projekt uchwaly nr lX48l07 - stahowt zal. nr 10.

Przewodnicz4cy Rady przeprowadzil glosowaniejawne - zwykl4 wiqkszodci4 glos6w.

Rada l4 glosami ,,2a" uchwalg podjgla.

l2.Podj€cie uchwaly w sprawie przyjecia ,,Programu usuwania azbestu i wyrob6w
zawieraj4cych azbest z terenu Miasta i Gminy Czerniejewo n^l^t^2007 -2032".

Przewodnicz4cy Rady nadmienil,2e projekt uchwaly byl omawiany na wsp6lnym posiedzeniu
Komisji Rady Miasta i Gminy Czerniejewo 21 czerwca2007 toku.

Pani Aleksandra Krygier podinspektor Urzqdt zapoznala zebratych z Progtamem Llsuwania azbest
-jego treit stanowi zal. w I l-

Pan E.Goslawski wspomnial, ze nie wszyscy otrzymali druki wykazu azbestu i poprosii
o przekazanie ich przez Sp6ldzielniq Mieszkaniow4w Zydowie.

Wiceprzewodnicz4ca Rady odczyala projekt uchwaty nr IXl49l07 - stahowi zal. nr 12.

Przewodniczqcy Rady przeprowadzil glosowaniejawne - zwykl4 wigkszodciq glos6w.

Rada l4 glosami ,,2a" uchwalq podjqla.

l3.Podjpcie uchwaly w sprawie ustalenia regulaminu utrzymania crystosci i porz4dku na
terenie Miasta i Gminy Czerniejewo.

Przewodnicz4cy Rady nadmienil, 2e projekt uchwaly byl omawiany na wsp6lnym posiedzeniu
Komisji Rady Miasta iGminy Czemiejewo 21 czerwca2007 roku.

Pani A.Krygier poinformowala, 2e zostal sporz4dzony regulamin utrzymania i porz4dku
z pominiqciem punkt6w uchylonych przez WojewodQ w poprzedniej wersji regulaminu. Nowy
regulamin zostal poz)tywnie zaopiniowany przez Parlstwowy Inspektorat Sanitarny 28.05.2007r.

Radny Szymkowiak zwr6cil uwagq na zapis dotyczqay zabezpieczenia przez gmine pojemnikdw na
odpady: plastik, szklo, makulaturQ i nieczystoSci stale. Radny zwrdcil siq do Pani Burmistrz
o wyegzekwowanie od mieszkaric6w posiadanie pojemnik6w na nieczystoici stale. Aby Urz4d
zabezpieczyl pojemniki na wspomniane odpady. 
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Pani Burmistrz wyjasnila, ze z chwil4 przyjqcia regulaminu Urz4d bEdzie spotz4dzal wykaz
wszystkich mieszkaric6w posiadaj4cych pojemniki. Zadaniem UrzQdu nie jest wlposazanie posesji
w pojemniki. Wszystkie firmy, kt6re maj4 wydanq koncesjE na odbi6r nieczystosci stalych podajq
wykaz os6b, kt6re zawarly umowg. Niebawem Urz4d przystqpi do aktualizacji, a stosowna komisja
bqdzie miala podstawQ kontrolowai stan rzeczy.

Wiceprzewodnicz4ca Rady odczltala projekt uchwaly nr Ix/ 50/07 - stanowi zal. nr 13.

Radny Zakrzewski za':'utdzyl,2e w g 2l punkcie 2 wkadl siQ bl4d i poprosil o dopisanie wyrazu ,,
gminy".

Przewodnicz4cy Rady poprosil o przeglosowanie poprawki, kt6rq Rada 14 glosami ,,2a" ptzy11la.

Nastlpnie Przewodnicz4cy Rady poddal pod glosowanie uchwalQ, kt6r4 Rada 14 glosami ,,2a"
przylpla.

l4.Podjpcie uchwaly w sprawi€ zawarcia porozumienia mipdrygminnego w sprawie
powierzcnia Miastu Gniezno przygotowania i wykonania zadania p.n,: ,,Syst€m
unieszkodliwiania odpad6w komunalnych dla gmin objltych porozumieniem wraz z budorva
Zakladu Zagospodarowania Odpaddw w Lulkowie".

Przewodnicz4cy Rady wyjasnil, ze projekt uchwaly zostal szczeg6lowo om6wiony na wsp6lnym
posiedzeniu Komisji Rady Miasta i Gminy Czemiejewo 2l czerwca 2007 roku.

Pana Zbigniew Sujak ZastQpca Burmistrza wyjainil, 2e porozumienie jest kontynuacjA prac
rozpoczQtych 4 lata temu na Konwencie Samorz4do\rym Powiatu Gnieznienskiego. Po
konsultacjach prawnych ustalono, iz najlepszym rozwi4zaniem bqdzie przystqpienie do
porozumienia gminnego, do kt6rego wlqczylo sig 15 gminy z powiat6w gnieZnieiskiego,
wrzesiiskiego i wqgrowieckiego. Przedmiotem porozumienia jest realizacja zadania: ,,System
unieszkodliwiania odpad6w komunalnych dla gmin objQtych porozumieniem wraz z budowq
Zakladu Zagospodarowania Odpad6w w Lulkowie" w oparciu o wojewddzkie, powiatowe i gminne
plany zagospodarowan ra poprzez:

- opracowanie systemu gospodarki odpadami komunalnymi dla stron porozumienia,

- pzygotowanie opracowan technicznych, ekonomicznych i prawnych dla realizacji inwestycji,
- realizacje inwestycji,
- przekazanie inwestycji do eksploatacji na zasadach ustalonych w niniejszym porozumieniu.

CminA wiod4ca jest miasto Gniezno, ktdre nie moze wycofai siq, a pozostali czlonkowie majq
szansq w kazdej chwili wycofania siq z porozumienia. Po zlozeniu wniosku o aplikacjQ Srodk6w
zewnQtrznych nie mozna wycofa6 siq z porozumienia, dopiero po 5 latach od realizacji. Gmina
Czerniejewo bez swojego skladowiska odpad6w stalych musi tq kwestQ uregulowai, a podjgcie
przedmiotowej uchwaly wydaje siq uzasadnione.

Radny St.Szymkowiak zap),tal o wykaz gmin przystQpuj4cych do porozumienia, na str. I jest 14
gmin, a w zal4czniku 16. Radny zapyl^\, czy gmina Mieleszyn powinna byi ujqta?

ZastQpca Burmistrza Zb.Sujak pEeprosil za zapisy w zal4czniku nr I do porozumienia . 5 czerwca
br. odbylo siQ spotkanie, gdzie Pan W6jt Mieleszyna zlozyl rczygnacje. NastQpnie Pan Zast9pca
poprosil o zlozenie poprawki o \rykreSlede zapisu ,,Gmina Mieleszyn" w zal. nr I do
porozumienia.

Radny St. Szymkowiak wnioskowal o
poz. 7 - GminaMielesz).n.

wykre3lenie z zal. r I do porozumienia miqdzygminnego



Przewodnicz4cy Rady przeprowadzil glosowanie nad zlozonym wnioskiem, a Rada 14 glosami ,,za
wniosek przyjela.

Wiceprzewodniczqca Rady K.G6rka odcz)'tala projekt uchwaly nr lxl5ll0'1 - slanovti zal. nr I1.

Przewodnicz4cy Rady przeprowadzil glosowaniejawne - zwykl4 wiEkszodci4 glos6w.

Rada l4 glosami ,,za" uchwalg podjqla.

ls.Podjgcie uchwaly w sprawie podzialu Srodkdw finansowych przeznaczonych na pomoc
zdrowotn4 dla naucrycieli korzystaj4cych z opieki zdrowotnej i okreSlenia rodzaj6w
Swiadczeri przyznanych w ramach tej pomocy oraz warunk6w i sposobdw ich przyznawania.

Przewodnicz4cy Rady wyjaSnil, ze projekt uchwaty zostal szczeg6lowo om6wiony na wsp6lnym
posiedzeniu Komisji Rady Miasta i Gminy Czemiejewo 2l czerwca 2007 roku.

Pani DorotQ Klause podinspektor ds. kadr i oSwiaty wyja6nila, 2e projekt uchwaly jest oparty o art.
72 ustawy Karta Nauczyciela, kt6ry stanowi i2 niezaleznie od przysluguj4cego nauczycielowi i
czlonkom jego rodziny prawa do Swiadczeri z ubezpieczsnia zdrowotnego, organy prowadzqce
szkoly przeznaczq corocznie w budzetach odpowiednie Srodki finansowe z przeznaczentem na
pomoc zdrowotn4 dla nauczycieli kozystaj4cych z opieki zdrowotnej. Wniesiona zmian nalozyla
na organy prowadz4ce obowiazek oke3lenia rodzaj6w Swiadczen przyznawanych w ramach tej
pomocy oraz warunki i spos6b ich przyznawania. W zwi4zku z tym zostal przygotowany projekt
uchwaly, kt6ry okedla w jakich sytuacjach, formie i warunkach nauczyciele mog4 tak4 pomoc
otrzymac.

Wiceprzewodnicz4ca Rady odczytala projekt uchwaly nr I)V52l07 stanoi,i zal. nr 15.

Przewodnicz4cy Rady poddal uchwalq pod glosowanie.

Rada 14 glosami ,,2a" uchwalq przyjgla.

l6.Podjecie uchwaly zmieniaj4cej uchwal? Nr XXVIII/I65/05 Rady Miejskiej w Czerniejewie
z dnia 3l marca 2005r. w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej dla uczni6w ze
zmian4.

Przewodnicz4cy Rady wyja(nil, iz projekt uchwaly byl szczeg6lowo om6wiony na wsp6lnym
posiedzeniu Komisji Rady Miasta i Gminy Czerniejewo 21 czerwca 2007 roku.

Pani D. Krause poinformowala, 2e prcponowane zmiany wynikaj42 zmlany:.
- z usta\ry o Swiadczeniach rodzinnych, gdzie ulegla weryfikacji kwota, od ktorcj zalezy

wysokoii pomocy materialnej dla ucznia w stosunku miesigcznym,
- z usta!\T o pomocy spolecznej, gdzie ulegla zmianie miesiqczna wysokos6 dochodu na osobQ

w rodzinie uprawniajqcq do ubiegania sig o stypendium szkolne.

W zwiqzku z tymi zmianami wymagana jest zmiana uchwaly w sprawie regulaminu udzielania
pomocy materialnej dla uczni6w.

Wiceprzewodnicz4ca Rady odczyala projekt uchwaly nr I)053/0'7 - sta owi zal. hr 16.

Przewodnicz4cy Rady zarz4dzll glosowanie, podczas kt6rego Radni 14 glosami ,,2a" uchwalq
przyjqli.

lT.Podjecie uchwaly w sprawie powolania Zespolu ds. Opiniowania Kandydat6w na
Lawnik6w SQdu Rejonowego w Gnieinie,

Przewodnicz4cy Rady wspomnial, i2 projekt uchwaly byl omawiany na wsp6lnym posiedzeniu
Komisji Rady Miasta i Gminy Czemiejewo 2l czetNca 2007 roku i odczytal pismo z S4du
Rejonowego w Gnie2nie o ilo3ci wybieranych lawnik6w - jego trelt stanowi zal. nr 17.

Yl ,,



Na wsp6lnym posiedzeniu Komisji Rada postanowila -r'|ybrat ze swojego grona na
przewodnicz4cego Komisji Pana Radnego Michala WiSniewskiego, a na czlonka Pana Radnego
Stanislawa Przybylskiego, ze stony UrzEdu ds. obslugi administracyjnej Pana Marka
Przyjemskiego. NastQpnie Przewodnicz4cy Rady zap),tal kandydat6w o wyra2enie zgody na udzial
w pracach Komisji.

Wszyscy kandydaci wyrazili zgodg.

Wiceprze\'r'odniczqca Rady odcz)'tala projekt uchwaly nr IXl54l07 jej ffeit stanowi zal. nr I8.

Przewodnicz4cy Rady poddal uchwalp pod glosowanie, a Rada 14 glosami ,,2a" uchwalp przyjpla.

18, Podjpcie uchwaly w sprawie wprowadzenia zmian do budietu na 2007 rok,

Przewodnicz4cy Rady wyjasnil, 2e projekt uchwaly zostal Panstwu Radnym szczeg6lowo
przedstawiony na wspdlnym posiedzeniu Komisji Rady Miasta i Gminy Czemiejewo 2l czerwca
2007 roku.

Pani Skarbnik uwzglQdniaj4c glosy Radnych dotyczqce przedstawienia w znacznym sk6cie zmian
zasygnalizowala tylko dzialy w kt6rych dokonuje siq zmiar. - zalqczniki nr 1 i 2 do projektu
uchwaly. Plan na zadania zlecone 2.849.589 zl. - zal. nr 3. Przychody budzetu - 321 .521 ,61 zl
zal. nr 5. Wydatki inwestycyjne - 288.950,00 zl - zal. nr 6.Po dokonanych zmianach plan budzetu
po dochodach wynosi: 13.938.020,62 zl., po stronie wydatkdw: 14.368.565,83 zl.

Wiceprzewodnicz4ca Rady odcz)-tala projekt uchwaly nr DV55l07 - jej treit stanowi zal. kr I9.

W dalszej czgSci Przewodnicz4cy Rady przeprowadzil glosowanie, podczas kt6rego Rada 14
glosami ,,2a" uchwalE podjgla.

l9,Interpelacje, zapytania radnych i soltysdw.

Radny S. Zakzewski poinformowal,2e Gmina Czemiejewo tak naprawdq nie posiada herbu,
a takowy obowi4zek nakladaj4 ustawy. Od kilku lat poslugujemy sig pieczqci4 ok4gl4 z bialym
orlem, ale nie jest to zgodne z przepisami prawa. Rada postanowila zmienii to i doprowadzii
sytuacjQ do porz4dku. Herb to symbol wywodz4cy siq z czas6w rycerskich, Sredniowiecznych.
W przypadku Czerniejewa najstarszy herb pochodzi z 1564r., kt6ry ptzez lata ewoluowal
w zaleznoSci jaka rodzina byla w posiadaniu miasta i jaki to byl okres historyczny. Zachowane
najstarsze pieczQcie herbowe s4 czamo - biale. Mo2na bylo znale2(. herb miasta Czemiejewa
w postaci wiezy, z otwart4 lub zamkniQta bramfu ze spiczastym lub splaszczonym dachem,
z blankami b4d2 bez, z rozn4 ilosci{ okien. Herb Zydowa jest niezmienny, jest to pelikan
rczszarpujqcy swoj4 pierj i karmi4cy potomstwo. Chcemy zrobii herb gminy, zebralismy caloS6
materialu i opracowalismy propozycje, kt6re polegaj4 na umieszczeniu w jednej tarczy 2 herbow
miasta Czemiejewo i wsi Zydowo. Pan Marek Przyjemski opracowal projekty herbu wektorowo na
komputerze. Zaproponowana wie2a jest kompilacj4 2 zachowanych wiez, s4 blanki i okna, a herb
Zydowa jest bez zmian. Tarcza hiszpafska II dzielona w slup i na skos, po prawej stronie wieza
z otwart4 bramq po lewej pelikan. Takie projekty wyslane bqd4 do komisji heraldycznej, kt6ra
wydaje opiniE dla ministra spraw weunetrznych i administracji. Ten z kolei wydaje opinie gminie,
a Rada przyjmuje zaproponowany herb.

Pan M.Przyjemski nadmienil, 2e zielone pole bEdzie wkomponowane w tlo herbu. Opracowanie
herbujest bardzo wazne ze wzglgd6w promocyjnych.

Radny Zakrzewski dodal, ze jest mn6stwo wersji herbu, kt6re s4 w powszechnym obiegu, np.
w opracowaniu programu usuwania azbestu, na etui, w UrzQdzie Wojew6dzkim, na tablicy z map4
niedaleko urzgdu. Herbjest potrzebny, zeby np. pozmieniai tabliczki z nazwami ulic.

Pan P.Glowacki zapytal, kto byl pomyslodawc4 projektu, nie slyszal o tym, iz
projektem herbu. Mogliby siq mieszkaricy na temat herbu wypowiedziei.

Rada pracuje nad
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Przewodniczqcy Rady przypomnial, 2e Pani Soltys jest na kazdej sesji, a temat herbu byl
omawiany. Herby miejscowosci pozostan4 nalezy ustalii herb gminy, kt6ry bEdzie jednoczyl 2
miejscowo6ci, pokazal ich spdjno3i. Chcieli6my stworzyi herb gminy zgodny z zasadami
heraldycznymi, aby wystQpowal jako pieczQi, oznaka gminy, a takze uwidocznione w materialach
promocyjnych gminy.

Pan P.Glowacki zasugerowal, aby podai do publicznej wiadomoici, 2e jest pomysl stwozenia
nowego herbu dla gminy. Mo2e bqd4 nowe pomysly.

Przewodnicz4cy Rady dodal, 2e nie mogq byi w herbie gminy oddzielne tarcze. Zaproponowano,
aby dwa herby znalazly sip w jednej tarczy z zachowaniem zasad heraldycznych. Zadecydujemy,
kt6r4 wersje wysla6 do opiniowania, a po otrzymaniu od minista opinii o projekcie herbu Rada
bedzie mogla glosowai jego przyjgcie. W Statucie gminy Czemiejewo widnieje herb uchwalony
w 1996 r., na materialach promocyjnych jest wie2a, a na sdand^tze jest inna wieza. W Urzqdzie
Marszalkowskim wjednym polaczone s4dwa herby wjednym spoiwie, w Radzie Powiatu widnieje
wieza Czemiejewa. Nalezy to ujednolicii.

Pan P. Glowacki wspomnial, i2 Czemiejewo ma swoj4 stronQ intemetow4 i wydaje prasQ, ale
nigdzie nie bylo wzmianki o pmcach nad herbem. Mozna dai pewne propozycje, czego siq trzeba
tzymai i moze mlodziez siQ w to wl4czy.

Przewodnicz4cy Rady wyjaSnil, 2e pzedstawione propozycje herbu to final pracy komisji, kt6ra
nad tym pracowala. Pan S. Zakrzewski bardzo mocno przepracowal nad herbem, zapoznal siQ
z zasadami heraldyki, aby zaproponowai projekt.

Radny Zakrzewski zaproponowal zebmnym opracowane propozycje, kt6re ukazaly siQ na rzutniku
- treit wystqpienia stanowi zal. nr 20.

Pan Krzysztof Kaleta Radny Sejmiku Wojew6dzkiego zauwazyl, Ze projekt byl robiony w pewnej
tajemnicy, bo nawet w programie sesji nie ma takiego punktu. Na pewno jest potrzeba
skonsultowania z mieszkaricami, bo herbjest wiz)'t6wk4 na kilka lat. Nalezalo ludziom pokazai ten
herb. Jako mieszkaricy zostaliSmy, w pewnym sensie, tym faktem zaskoczenl.

Przewodnicz4cy Rady zadeklarowal przeprowadzenie konsultacji z mieszkaicami odnoSnie wzoru
herbu.

Pan A.Graczyk powiedzial, ze nie spotkal siq, aby w jakiej5 gminie na silQ tworzono herb z dw6ch
miejscowoSci. Powinien byi jeden herb, a nie dwuczlonowy. Jest poftzebna publiczna debata.

Przewodnicz4cy Rady stwierdzil, 2e mo2emy podj4d debatQ. Nowy herb ma pok^za6 stal4 wiqz
pomiqdzy Czemiejewem a Zydowem. Za chwilq Zydowo bqdzie wiqksze od Czemiejewa. Rzadko
bywaj4takie gminy, gdzie s4 prawie r6wnorzgdne miejscowoSci.

Pan Radny K.Kaleta potwierdzil propozycjE publicznej debaty nad herbem.

Radny S. Zakrzewski dodal, ze tworzqc herb nalezy uzasadni6 to historycznie. Nasza gmina jest
,,tworem", kt6ry w przeszloSci nalezal do r6znych jednostek samorz4dowych. lntencj4 komisji bylo
wszystko scalii. Mozna zaproponowa6 konsultacje, ale musi byt wola Rady zgodnie z uchwal4
o konsultacjach spolecznych.

Pan P.Glowacki zaproponowal pzeprowadzenie konkunu na projekt herbu, kt6ry byd moze
przyci4gnie mlodziez.

Pani Burmistrz zasygnalizowala, 2e ze wzgledv na ogloszenie konkursu w gazecie ukaze siQ ona
trochQ p6zniej.

Radny S. Zakzewski zlo2yl informacjE z dzialalnoici w Wielkopolskim
i Studi6w Samorz4dorych- treii wystqpienia stanowi zal. n 21.

Osrodku Ksztalcenia
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Radna M. Waluszy'riska w imieniu mieszkaic6w Czemiejewa podziQkowala za pozylt\\ne
zalatwienie wniosku dotyczqcego oznakowania przejScia dla pieszych przy ul. Wrzesiriskiej na
wysokoici cmentalza.

Pani Prezes K.Strugala - Jankowska podziQkowala za v"yraz zo^)mienia i poparcie dla
Stowarzyszenia i zaprosila do udzialu w Targach Wiejskich, kursach i imprezach.

Radny J.Owczarczak zapytal, czy jestmozliwos6 przeksztalcenia dzialek w Pawlwowie?

Pan A. Graczyk wyjainil, ze ustawq z 2003 roku gmina zostala pozbawiona planu
zagospodarowania przestrzennego, pozostalo Studium uwarunkowai i kierunk6w
zagospodarowania przestize lego gminy z 2001 roku, ale nie jest to akt prawa miejscowego.
Studium jest mate alem pomocniczym, kt6ry jest bardzo w^zny ptzy opracowaniu plan6w
zagospodarowania przestrzennego. Studium bylo opracowywane pnez okres 2lat. Zostal powolany
zesp6l, byly zbierane materialy od. spoleczefstwa, z UrzEdu Marszalkowskiego, z Urzqdu
Wojew6dzkiego z Wydzialu Ochrony Srodowiska, od konserwatora przyrody i zabyk6w. Na takiej
podstawie zostal stworzony zarys jak poruszai siq w przestrzeni. Jest mozliwoSi zrniany Studium,
co uczyniono w ubieglym roku na obszarze wsi Zydowo. Podczas spotkania Rady Soleckiej
z mieszkaicami zostanq szczeg6lowo wyja6nione zasady przeksztalcenia gruntdw. Nie majqc planu
zagospodarowania przestrzennego! jest tryb postgpowania administracyjnego, gdzie pewne
procedury siQ \lpraszcza z zachowaniem 3 podstawowych warunk6w: musi by6 zabudowana
s4siednia dzialka, przyjQte warufti z tej dzialki, musi byi droga dojazdowa i podstawowa
infrastuktura.

Pan Pawel Adamczewski zapylal dlaczego na jego terenie jest zakeslone zalesienie, pomimo
niewystepowania o zll]'iane ptzeznaczenia grunt6w? Z uwagi na to nie mo2na wyst4pi6
o przeksztalcenie grunt6w na dzialki budowlane. Pan Adamczewski poprosil o szczegdlowe
wyjainienia.

Pan. A.Graczyk wyjaSnil, Ze Studium bylo opraco$Twane w latach 1999-2001 na podstawie
r62nych wniosk6w os6b fizycznych, organ6w i inst)4ucji. NastQpnie bylo to opiniowane
i uzgadniane. W Pawlowie jest chroniona Dolina WrzeSnicy, m.irr. przez Wojew6dzki Zarz4d
Inwestycji Rolnych.

Przewodnicz4cy Rady zapytal, czyjest mo2liwe bez zgody wlaSciciela ustalenie w planie zalesienia
terenu?

Pan.A.Graczyk przypomnial, ze przy opracowaniu Studium pracowal zarz4d, jako zesp6l wiod4cy,
a Pan Adamczewski nie chcial uczestniczyi w tych pracach.

Pan P.Adamczwski podke6lil, 2e na jego gruncie, kt6ry jest niezalesiony w Studium jest
zaplanowane zalesienie i dlatego nie moze przeksztalcii grunt6w ornych. Pan Adamczewski
poprosil o podanie osoby, kt6ra zake6lila tereny pod zalesienie.

Pan E.Pawlak wyjasnil, 2e Studium jest opracowane na podstawie okeslonej polityki Rady.
Opracowuje sip granice grunt6w rolnych i lesnych oraz kategorie grunt6w mozliwych pod
zagospodarowanie. Przy opracowaniu grunt6w leSnych wzipto pod uwagq najni2sze klasy gleb: VI,
VIz i V, kt6re wlancza siE pod zalesienie. Taka byla polityka, kt6r4 na podstawie wniosku
wla3ciciela mozna zmienii. Kazdy w okesie wylozenia Studium m6gl zglosii swoje uwagi
i zastzezenia. Wszystko odbylo siq zgodnie z prawem i nie nalezy szukai winnych, bo nikt
zloSliwie nie przeznaczal grunt6w pod zalesienie.

Przewodnicz4cy Rady przypomnial zebranym, ze w poniedzialek (2.07.07r.) w Pawlowie odbgdzie
siQ tematyczne spotkanie, na kt6rym bQd4 szczeg6lowe wyjaSnienia.
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Pan Graczyk m p),tanie Pana P.Adamczewskiego, czy Rada moze zmienid plan zagospodarowania
przestrzennego odpowiedzial, 2e Radajest wladna do zmiany planu. W Pawlowie nast4pilo bardzo
duze zainteresowanie dzialkami.

Radny J.Owczarczak poprosil Przewodniczqcego Rady, aby po poniedzialkowym spotkaniu poddad
pod obrady komisji i sesji zmianQ Studium w Pawlwowie.

Radny S. Zakrzewski poprosil Pana A.Graczyka o udzielenie odpowiedzi w poniedzialek w jaki
spos6b zostaly przeksztalcone grunty po prawej stronie jadqc do Gniezna, gdzie trwajq budowy,
jakie bylyby koszty i procedury przeksztalcenia.

Radna M.Waluszyiska w imieniu mieszkafc6w wsp6lnot mieszkaniowych przy ul. A.Poznaf
w Czemiejewie korzystaj4cych z oczyszczalni Sciek6w Nadle6nictwa Czemiejewo, zloLyla
wniosek do Pani Burmistz i Rady o zajgcie stanowiska w tej sprawie i pomoc w rozwi4zariu
problemu.

Radny J.Owczarczak zapytal kiedyjest planowane wykaszanie row6w?

Pani E. Tqdrowska pracownik UzQdu odpowiedzia,l^, 2e Wzystpiono do wykaszania poboczy ptzy
drogach gminnych, a wykaszanie row6w odbqdzie siq w terminie p62niejszym.

Radny S.Przybylski przypomnial o prz€slanie do ZDKiA wniosku dotycz4cego poprawy stanu
chodnika w Zydowie w kierunku cmentaza i o utrzymade zywoplotu wzdluz tego chodnika w
Zydorrie. Nastqpny wniosek dotyczyl likwidacji dzikiego zjazdu na osiedle naprzeciw cmentaza.
Kolejny wniosek dotyczyl przeslania uchwaly o utrzymaniu porzqdku i czysto6ci do Powiatowego
Zarz4dy Dr6g i do Rejonu Drdg Kmjowych w GnieZnie do wiadomo3ci i do stosowania.

Pan P. Glowacki zapytal, czy Radni majq informacjE. 2e w Zydowie stoi tylko makieta fotoradaru?
Pan zasugerowal skierowanie wniosku do Policji o usta\tienie patroli.

Pan Radny K.Kaleta wspomnial, ze najprostsz),m sposobem spowolnienia ruchu s4 garby, ronda
i szykana, kt6r4 mc,.lj,a obejflet w okolicach Kostrzyna. Jest to lekkie zwezenle i zafalowanie
drogi.

Pani E.T4drowska wspomniala,2e w marcu br. po kilku konsultacjach w terenie Generalna
Dyrekcja Dr6g Krajowych i Autostrad otrzymala wniosek o zajQcie siQ problemem organizacji
ruchu na drodze krajowej nr 15 ze szczeg6lnym uwzglQdnieniem Zydowa i w Szcz)4nik
Czemiejewskich. Nie ma na tQ infomacjQ zadnej odpowiedzi z ich strony.

Pan E.Goslawski wnioskowal o dokonanie odwodnienia ul. KoSciuszki w Zydowie.
Po przeprowadzonym obciQciu zywoplot w Zydowie nale2y oczy\cit i uformowai. Zwr6cii siQ
do powiatu o pizelozenie calego chodnika w Zydowie na ul. Ko3ciuszki. Wejicie do Domu
Socjalnego w Zydowie nalezy naprawii, gdyz przecieka dach.

Przewodniczqcy Rady nadmienil, iz wspominal o coraz to wiQkszej degradacji Domu Socjalnego.
Byi moze w tym roku uda siE przeprowadzid remont tego budynku ze wzglQdu na jego
dotychczasowe wykorzystanie.

Radna M.Waluszynska wnioskowala o dokonanie pizegl4du stanu technicznego lamp ulicznych
w Czerniejewie przy ul. Palacowej.

Pani Burmistz zadeklarowala dokonanie przegl4du stanu technicznego lamp, ale ze wzglEd6w
linansowych nie mogla obiecai ich wymiany.

Radny S.Przybylski wnioskowal o skierowanie pisma do wykonawcy III etapu
w Zydowie, aby wykonal poprawE nawierzchni ulicznej na ul. Kopemika.

Radny St. Szymkowiak wnioskowal o naprawQ studzienki deszczowej po lewej stronie
koSciola.
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20.Odpowiedzi n. zapytrnir.

2l.Wolne glosy, wniorki i informocje.

Punkty20 i 2l zostaly om6wione w punkcie l9 porz4dku obrad.

22. Zakoiczenie sesji.

Przewodniozqpy Rady zarnkn4l IX sesjg Rady Miasta i Gminy Czemiejewo o go&. 2055 dzigkujqc
Wszystkim za przybycie.

Zakoiczotro protok6l z obrad, kt6ry z:viaru 16 strcn i 2l zalqpanik6w. prctok6lowala Renata
Simiiska inspektor ds. Obslugi Biura Rady.

Szczegdlowy zapis audio z sesjijest dostgtrtny na stronie wwy,,czemieiewo.com.pl.

WszyEtLie zalqczniki sq dosteltne w Biuze Radt.

Przewodni
Rady Mias
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